
Protokół
22. posiedzenia IV. sesyi III. peryodu Sejmu galicyjskiego

z dnia 15. stycznia 1874. r.

Początek posiedzenia o godzinie 11 przed południem.

P r z e w o d n i c z ą c y :  Marszałek krajowy książę Leon Sapieha.
S e k r e t a r z e :  Józef Jasiński, Wereszczyński, Serwatowski i Antoniewicz.
Obecny komisarz rządowy: Wice-Prezydent c,. k. Namiestnictwa, Oswald Bartmański.
Obecnych posłów 129.

Marszałek zagaja posiedzenie a następnie sekretarz Serwatowski czyta protokół z poprze
dniego posiedzenia, który Izba bez zarzutu przyjmuje. Tenże sekretarz czyta spis petycyj nadesła
nych od Nr. 203 do 212.

P. Kocyłowski wnosi odesłanie do W ydziału krajowego petycyi gminy Grabownica w spra
wie przeniesienia rogatki, co Izba uchwala. P. Weissmann wnosi odesłanie do W ydziału krajowego 
petycyi gminy miasta Gródka o zapomogę dla pogorzelców, co Izba także uchwala.

P. H. W odzicki wnosi w imieniu komisyi budżetowej, ażeby sprawozdanie tej kómisyi 
o wniosku p. Gniewosza w sprawie układania budżetu i zamknięć rachunkowych umieszczone zo
stało na porządku dziennym bez drukowania, na co Izba zgadza się.

Następuje dalszy ciąg drugiego czytania sprawozdania o. budżecie funduszów krajowych 
na rok 1874. Sprawozdawca kómisyi budżetowej p. Czartoryski uwolniony od czytania sprawozdania 
o rubryce IX. budżetu czyta następujący wniosek kom isyi:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:
1. Sejm uznaje przekroczenie uchwalonego na r. 1873 budżetu żandarmeryi za uspra

wiedliwione, i przyzwala W ydziałowi krajowemu dodatkowy kredyt na rok 1873 w kwocie 9.120 
złr. 77 ct.

2. Sejm uchwala rubrykę IX. „Kwaterunkowe żandarmeryi" na rok 1874 w ogólnej 
sumie 56.768 złr.

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Baum uwolniouy od czytania sprawozdania o rubryce X. budżetu, 

ezyta następujący wniosek:
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X. A. K o s z t a  z a r z ą d u .
76 Place urzędników i sług:

4ch inżynierów na prowincyi po 1.500 zł. 6.000 zł.
3ch „ „  „  1.200 „  3.600 „

15tu konduktorów „  ,, 500 ,, 7.500 „
20tu „  „  „  400 „ , 8.000 „

120tu dróżników ,, ,, 150 „  18.000 ,,
130tu „  „  „  120 „  18.000 „

5iu pomocników (dyurnistów) po 2 złr. dziennie 3.650 ,,
77 R yczałty;

a) kosztów podróży na obowiązkowe zwiedzanie d ró g :
7iu inżynierom po 500 zł. 3.500 „

lOiu konduktorom po 150 zł. 1.500 ,,
25iu ,. „  120 „  3.000 ,.

b) kosztów kancelaryjnych:
7iu inżynierom po 48 zł. 336 „

45iu konduktorom po 16 zł. 560 ,,
c) na umieszczenie biur:

2m inżynierom we Lwowie i w Krakowie po 100 zł. 200 „
5iu inżynierom na prowincyi po 60 zł. 300 „

78 Remuneracye i zapomogi, tudzież zapomogi dla 35 konduktorów
po 100 zł. w r. 1874 wypłacić się mające 5.500 ,,

79 Sprawienie, uzupełnienie i naprawa instrumentów, wzorów i naczyń
dla oddziału technicznego, inżynierów i konduktorów 6.000 „

80 Koszta podróży dla inżynierów, delegatów, inspektorów i komisyj
nadzwyczajnych 5.500 „

81 Nadzwyczajne wydatki administracyjne 24.300 ,, 115.446 zł.
Izba uchwala te pozycye bez rozprawy.
Sprawozdawca p Baum czyta:

B. N o w e  b u d o w y  i re  k o u s t r u k c y e  d r ó g .
82 Dębieko-Nadbrzeziańska 25.000 zł.
83 Tarnów-ISącz-Niedziecka 60.000 11

84 Śniatyu-Załucze 8.000 ii
85 Most w Śniatynie 25.000 ii
86 Most w Jezupolu 8.000 ii
87 Gorlice-Konieczna 22.000 u
88 Brzesko-Sądecka w Michalczowej i Kątach 7.000 ii_______________15 5.000 zł.

P. Polanowski wnosi, ażeby dla drogi krajowej Żółkiew - Mosty - Krystynopol przezna
czono w budżecie 40.000 złr. Wniosek ten został poparty. Po przemówieniu pp. Grossa, Zyblikie- 
wicza, Wężyka i Kowalskiego stawia p. Wolański wniosek do uchwały, polecającej Wydziałowi kra
jowemu, ażeby przy budowie i rekonstrukcyi dróg ile możności potrzeby różnych okolic kraju uwzglę
dniane były. Wniosek ten został dostatecznie poparty.

Po przemówieniu pp. Golejewskiego, Wodzickiego, Głogowskiego, Męcińskiego, Kowalskiego 
Grossa i Wężyka, Izba uchwala zamknięcie dyskusyi. Przemawia jeszcze p. Golejewski, sprawoz
dawca komisyi i p. Gross dla sprostowania faktu. Izba przystępuje do głosowania, uchwala wnioski 
pp. Wolańskiego i Polanowskiego a następnie po przemówieniu pp. Chrzanowskiego i Krzeczunowicza 
wszystkie powyższe pozycye.
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Sprawozdawca p. Baum czyta:
Komisya budżetowa wnosi: ażeby W ysoki Sejm upoważnił W ydział krajowy do użycia — 

w razie, gdyby nie było nadzei, iż regulacya Prutu w roku w r. 1S75 ukończoną zostanie, kwot pod 
poz. 84. (Śniatyn-Załucze) 8.000 złr. i poz. 85 (most w Śniatynie) 25.000 razem 33.000 złr. wyno
szących. na budowę mostu w Kadczy, oraz innych budowli do tej kategoryi należących, a przez 
W ydział krajowy w sprawozdaniu z czynności jako potrzebne wykazanych.

Po przemówieniu pp. Szujskiego, Grossa, Antoniewicza, Kowalskiego, Chrzanowskiego i 
sprawozdawcy Izba uchwała wniosek komisyi. .

Sprawozdawca p. Baum czyta wywód komisyi z następującym wnioskiem :
Komisya budżetowra wnosi: Wysoki Sejm uchwali:
1. Na utrzymanie dróg krajowych zamieszcza się w budżecie na rok 1874 preliminowaną 

przez Wydział krajowy kwotę 445.554 złr.
Izba uchwała ten wniosek bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Baum czyta wywód komisyi z następującym wnioskiem:
2. Wzywa się W ydział krajowy, aby na następnej sesy i, po cłokładnem zbadaniu dróg 

krajowych do zaniechania proponowanych, przedłożył Wysokiemu Sejmowi stanowcze wnioski.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Baum czyta:
Zasiłki udzielane drogom gminnym, przeczynić się muszą skutecznie i to kosztem sto

sunkowo bardzo małym, do polepszenia i rozszerzenia środków komunikacyjnych w kraju: komisya 
budżetowa przeto wnosi: aby preliminowaną przez Wydział krajowy na ten cel kwotę 60.000 złr. 
umieścić w budżecie na rok 1814.

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Baum czyta wywód komisyi z następującym wnioskiem:

Komisya wnosi, aby wydatek na drogi w budżecie na rok 1874, 
był zamieszczony w ogólnej sumie 676.000 złr.

Izba uchwala wniosek ten bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Baum czyta:
Wysoki Sejm zatwierdza zmiany w instrukcyi administracyjnej z 

roku 1870 §§. 5., 10., 18., zaprowadzone przez W ydział krajowy.
Izba uchwała wniosek ten bez rozprawy.
Sprawozdawca komisyi p. Kamiński czyta:

S z p i t a l  g ł ó w n y  we  L w o w i e .
A. oddział chorych.

Dochody tego funduszu, zwyczajne poleca komisya finan
sowa do przyjęcia z uwzględnieniem wykreślonych 110 złr. za le
czenie chorych ubogich z domu u św. Łazarza . . . 135.430 zł.

Izba uchwala tę pozycyę bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Kamiński czyta:

Wydatki.
Wydatki zwyczajne przedstawia komisya finansowa do 

przyjęcia bez zmiany w łącznej sumie . . . . .  139.850 zł.
Izba uchwala tę pozycyę bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Kamiński czyta: 

zaś nadzwyczajne w sumie . . . . . . .  3.718 zł.
1*



Izba uchwala tę pozycję  bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Kamiński czyta :

B. Oddział położnic.

Dochody tego funduszu poleca komisya finansowa do 
przyjęcia bez zmiany w sumie . . . .

Wydatki zwyczajne przedstawia komisya finansowa do 
przyjęcia bez zmiany w sumie . . . . . .
zaś nadzwyczajne w sumie . . . . . . .

Izba uchwala te pozycye bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Kamiński cz y ta :

C. Oddział obłąkanych

Dochody tego funduszu preliminowane w sumie 
zaleca komisya finansowa do przyjęcia

Również wnosi na przyjęcie bez zmiany wydatków zwy
czajnych w sumie . . . . . . . .
zaś nadzwyczajnych w sumie . . .

Izba uchwala te pozycye bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Kamiński czyta:

F u n d u s z  p o d r z u t k ó w  w e  L w o w i e .  

Dochodów niema żadnych.
W ydatki.

Komisya wnosi na przyjęcie preliminowanych wydatków w samie
Izba uchwala te pozycyę bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Kamiński czyta :.

S z p i t a l  ś. Ł a z a r z a  w K r a k o w i e

A. Oddział chorych.

Dochodv tego funduszu, przedstawia komisya do przy
jęcia  bez zmiany w sumie . . . . . . .

Również wnosi na przyjęcie wydatków zwyczajnych w 
sumie . . . . . . . . . .
i nadzwyczajnych w sumie . . . • . .______ .

co czyni razem
Izba uchwala te pozycye bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Kamiński czyta:

11. Oddział położnic i podrzutków.

Dochody podaje komisya do przyjęcia bez zmiany we
dług preliminarza w sumie . . .

Również wnosi na przyjęcie wydatków- zwyczajnych 
w sumie . . . . . . . . . .
i nadzwyczajnych w sumie . . . . . . .

Izba uchwala te pozycye bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Kamiński czyta:

1.091 zł.

16.415 zł. 
416 zł.

12.181 zł.

73.419 zł. 
1.666 „

46.715 zł.

56.921 zł.

52.383 zł. 
3.866 zł. 

56.249 zł.

15.657 zł.

40.417 zł. 
1.934 zł.



S z p i t a l  ś. D u c h a  w K r a k o w i e .

A. Oddział syfilitycznych.
Preliminowane dochody w sumie . 30.017 zł.

i preliminowane wydatki w sumie . . . . . . 27.242 zł.
wnosi komisya do przyjęcia bez zmiany.

Izba uchwala te pozycye bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Kamiński czyta:

B. Oddział obłąkanych.
Preliminowane dochody w sumie . . . .  20.951 zł.

i preliminowane wydatki w sum ie. . . . . .  17.786 zł.
przedstawia komisya finansowa do przyjęcia.

Izba uchwala te pozycye bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Kamiński czyta sprawozdanie komisyi z następującym wnioskiem :

Wysoki Sejm raczy uchwalić:
1. Sejm uznaje nagłą potrzebę zbudowania własnego domu na Zakład położniczy i wzy

wa Wydział krajowy aby na przyszłej sesyi sejmowej odpowiedni przedłożył projekt.
Wzywa się W ydział krajowy:
2. aby zbadał przyczyny niestosunkowej wysokości ogólnych kosztów szpitalnych jednego 

dnia leczenia w przecięciu, a mianowicie kosztów żywności w porównaniu z kosztami w szpitalach 
wiedeńskich.

3. aby przyspieszył kolaudacyę nowo zbudowanego prosektoryum i laboratoryuin i za
rządził usunięcie wytkniętych braków.

Po przemówieniu p. Hallera, stawia p. Hausner następującą dostatecznie popartą po
prawkę :

„Sejm uznaje nagłą potrzebę zbudowania własnego domu na zakład położniczy i wzywa 
Wydział krajowy, aby na przyszłej sesyi przedłożył odpowiedni projekt, i aby do czasu ukończenia 
nowego budynku zarządził umieszczenie położnic w innym budynku.11 Przemawiają pp. Hoszard, 
Chrzanowski, Haller, sprawozdawca i ponownie Haller jako członek W ydziału krajowego. Przy 
głosowaniu Izba uchyla poprawkę p. Hausnera i uchwala wszystkie ustępy wniosku komisyi.

Sprawozdawca p. Kamiński zdaje sprawę z petycyi dr. Neuhausera względem podwyż
szenia emerytury z 900 na 1200 złr. i stawia w imieniu komisyi wniosek przejścia nad tą petycyą 
do porządku dziennego.

P. Weigel wnosi podwyższenie emerytury od chwili przejścia dr. Neuhausera w stan 
spoczynku. Do głosu zapisani za wnioskiem p. Weigla pp. Pietruski, Kabat, Golejewski, Hoszard, 
Kowalski i Wesołowski. Izba uchwala zamknięcie dyskusyi i wybór jeneralnego mówcy. Po przemó
wieniu p. Pietruskiego i generalnego mówcy p. Kowalskiego, Izba uchwala wniosek posła Weigla, 
poczem Marszałek odracza posiedzenie o godzinie 3ciej do godziny Tej wieczór.

Dalszy ciąg posiedzenia o godzinie 71/r f  1/
3 *

Na porządku dziennym dalszy ciąg drńgiego czytania sprawozdanie o budżecia funduszów 
krajowych na r. 1874.



Sprawozdawca p. Kamiński czyta sprawozdania komisyi o rub. XI. z następująoemi wnioskami: 
Z sumy na dotaeye zakładów krajowych w ilości 160.191 złr. pre

liminowanej, przypada według preliminarza.
1. Na szpital główny we Lwowie:

a) dla oddziału chorych . . . . . .  8.138 zł.
b) oddział położnic . . . . . . 10.740 „
c) oddział obłąkanych . . . . . .  (12.904 „

2. Fundusz podrzutków we Lwowie . . . . .  46.715 „
3. Szpital św. Łaz. w Krakowie: Oddział położnic i podrzutków 26.694 „

Izba uchwala te pozycye bez rozprawy według wniosku komisyi. 
Sprawozdawca komisyi p. Czartoryski czyta sprawozdanie komisyi 

o rubr. NIL z następującym wnioskiem:
Wysoki Sejm raczy uchwalić:
Sejm uchwala rubr. XII. „W ydatki na szupaśnictwo 
w ogólnej sumie . . . . . . .  10.000 zł.
Po przemówieniu p. Smolki izba uchwala tę pozycyę według wnio-

ku komisyi.
Sprawozdawca p. Zyblikiewicz czyta:

Rubryka XIII. Rozmaite wydatki, 
poz. 127. Do rozporządzalności Wydziału krajowego . . . 30.000 zł.

„ 125. Utrzymanie słupów granicznych . . . . 300 „
Izba uchwala obie pozycye bez rozprawy według wniosku komisyi. 
Sprawozdawca p. Zyblikiewicz czyta:
Komisya wnosi, aby Wysoki Sejm petycye gminy Niepołomic o za

siłek na budowę szkoły ludowej, tudzież o pośrednictwo Wydziału krajowego 
w wyjednaniu u rządu zasiłku w materyale budowlanym z cegielni i z lasów 
rządowych, odstąpił Radzie szkolnej krajowej do załatwienia:

Izba uchwala wniosek ten bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Zyblikiewicz czy ta :
Komisya wnosi, aby Wysoki Sejm odstąpił petycyę zwierzchności 

gminnej w Wadowicach o udzielenie z funduszów krajowych lub wyjednanie 
u rządu pożyczki na budowę gimnazyum w Wadowicach, c. k. Namiestnictwu 
w celu wyjednania u rządu funduszów tak na budowę gimnazyum w W ado
wicach jak i innych szkół średnich.

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Zyblikiewicz czyta:
W ysoki Sejm raczy artyście malarzowi Zygmuntowi Sido- 

rowiczowi udzielić jednorazowe stypendyum w kwocie . . 500 zł.
Izba odrzuca ten wniosek bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Zyblikiewicz czy ta :
Komisya budżetowa wnosi.
Wysoki Sejm uchwali:
1) Panu Karolowi Wildowi, księgarzowi lwowskiemu ma 

być dana na wydawnictwo książek szkolnych polskich pożyczka . 6.000 zł.
pięcioprocentowa zwrotna w 12 półrocznych ratach od 1. stycznia 
1875. roku począwszy.
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2) Poleca się Wydziałowi krajowemu, aby przy zaliczeniu pożyczki 
zapewnił sobie bezpieczeństwo w sposób przez petenta w petycyi wskazany.

Po przemówieniu p. Kowalskiego przeciw wnioskowi a pp. Grossa, 
Chrzanowskiego i Ozerkawskiego za wnioskiem p. Wężyk żąda opuszczenia 
w drugim ustępie wyrazów „w sposób przez petenta w petycyi wskazany" Po 
przemówieniu p. Zaklińskiego Izba uchwala wybór generalnych mówców.

I)o głosu zapisani za wnioskiem komisyi: pp. Dunajewski, Weigel,
Gniewosz i Gross a przeciw wnioskowi pp. Kowalski i Zakliński. P. Dunajewski 
jako generalny mówca za wnioskiem komisyi stawia poprawkę, ażeby w pierwszym 
ustępie wniosku zamiast wyrazu: pięcioprocentowa umieszczono w yraz: bezpro
centowa. Przemawia potem p. Kowalski jako generalny mówca przeciw wnios
kowi komisyi. Pp. Dunajewski i Chrzanowski, zabierają głos dla sprostowania 
faktu: Po przemówieniu sprawozdawcy komisyi budżetowej upada przy głoso
waniu poprawka p. Dunajewskiego a izba uchwala pierwszy ustęp według 
wniosku komisyi. P. Wężyk cofa swoją poprawkę a izba uchwala drugi ustęp 
według wniosku komisyi.

Sprawozdawca p. Zyblikiewicz czyta :
Komisya wnosi:
„aby Wysoki Sejm zezwolił dla trzech małoletnich córek 

ś. p. Juliana Ławrowskiego jednorazowy datek w kwocie . . 1.500 zł.
na ręce opiekuna wypłacić się mający.

Izba uchwala wniosek ten bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Zyblikiewicz czy ta :
Komisya wnosi:
aby Wysoki Sejm dla Towarzystwa Opieki Narodowej przeznaczył na rok 1874 zasiłek

1.000 zł.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Sprawozdawca p. Zyblikiewicz czyta:
Komisya w nosi:
przejście do porządku dziennego nad petycyą wiedeńskiego Studenten-Krankenverein (to

warzystwa w celu niesienia pomocy chorym akademikom) o zasiłek.
Izba uchwala ten wniosek bez rozpraw.
Sprawozdawca p. Zyblikiewicz czyta:
Komisya w nosi:
aby Wys. Sejm uchwaloną już w r. 1872 na 1874 dla pana Koestlicha subwencyę w kwo

cie 1.000 zł. w budżecie na rok 1874 zamieścił, z tem jednak zastrzeżeniem, iżby jej W ydział kra
jow y nie wypłacił petentowi jak tylko pod warunkami w uchwale Sejmu z dnia 22. listopada 1872. 
wyrażonemi.

Przeciw wnioskowi komisyi przemawiają pp. Kowalski, Chrzanowski i Kamiński. Po prze
mówieniu sprawozdawcy Izba odrzuca wniosek komisyi.

Sprawozdawca p. Zyblikiewicz czyta:
Komisya. wnosi:
aby Wys. Sejm przyznał Towarzystwu Proświty subwencyi na rok 1874 w kwocie 3.000 zł. 
P. ks. Krasicki wnosi, ażeby Sejm przyznał redakcyi ruskiego pisma „Nauka“ subwencyę 

w kwocie 1.000 złr. a redakcyi pisma ,,!Iczytelu i „Łastiwka“  subwencyę w kwocie 500 złr. W nio
sek ten został poparty. Po przemówieniu pp. M ajera, Kaczały, Sawcżyńskiego, ks. Krasicki stawia 
wniosek ewentualny i żąda w razie odrzucenia pierwszego wniosku swojego, ażeby Sejm przyznał



8

Proświcie 1.500 złr. ,,Nauce" 1000 a „Uczytelowi" i „Łastiw ce" 500 złr. Wniosek ten został’ po
party. Po przemówieniu pp. Pietruskiego i Skwarczyńskiego Izba uchwala zamknięcie dyskusyi i wy
słuchanie wszystkich posłów do głosu zapisanych. Przemawiają pp. Sawczyński, ks. Kaczała, ks. 
Zakliński, Chrzanowski, ponownie ks. Zakliński dla sprostowania faktu i sprawozdawca komisyi. 
Przy głosowaniu Izba odrzuca oba wnioski p. ks. Krasickiego i uchwala wniosek komisyi.

Sprawozdawca p. Zyblikiewicz czyta:
Komisya wnosi: przejście do porządku dziennego nad petycyą Emila Wisłockiego literata 

o udzielenie subwencyi na cele literackie.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Na wniosek sprawozdawcy p. Zyblikiewicza Izba uchwala przystąpić do załatwienia czterech 

petycyj bez drukownania sprawozdania.
Na wniosek sprawozdawcy p. Zyblikiewicza Izba uchwala po przemówieniu p. Rutowskiego 

odesłać do krajowej Rady szkolnej petycyę gminy miasta Tarnowa o pożyczkę w kwocie
40.000 złr. na wybudowanie gmachu szkolnego.

Petycyę gmin powiatu Nowosądeckiego i Brzeskiego o zapomogę z powodu nieurodzaju 
odstępuje Izba na wniosek sprawozdawcy p. Zyblikiewicza Wydziałowi krajowemu do załatwienia.

Petycyę gminy miasta Jarosławia o zapomogę po części zwrotną, a po części bezzwrotną 
na budowę gmachu na szkołę ludową odstępuje Izba na wniosek sprawozdawcy p. Zyblikiewicza 
krajowej Radzie szkolnej.

Co do petycyi Edwarda Madejskiego o subwencyę dla szkoły gimnastycznej we Lwowie, 
sprawozdawca p. Zyblikiewicz wnosi udzielenie subwencyi w kwocie 1.000 złr. i polecenie W ydzia
łowi krajowemu, ażeby zdał sejmowi sprawę, który z dwóch zakładów gimnastycznych Sokoła i Ma
dejskiego, zasługuje na subwencyę. Izba uchyla ten wniosek bez rozprawy.

Książe Marszałek zamyka posiedzenia o godzinie 0 m. 55 zapowiadając następne na 16. 
stycznia 1874 o godzinie 10 rano.

P o r z ą d e k  d z i e n n y .
1. Dalszy ciąg rozpraw nad budżetem funduszów krajowych na rok 1874.
2. Drugie czytanie przedłożenia rządowego w sprawie używania i prowadzenia wód, tudzież o 

ochronie przeciw takowym. Sprawozdawca p. Madejski.
3. Drugie czytanie przedłożenia rządowego w przedmiocie organizacyi służby zdrowia w gm inach.. 

Sprawozdawca p. Hoszard.
4. Drugie czytanie przedłożenia rządowego w przedmiocie zastosowania powszechnej ustawy gór

niczej do minerałów żywniczych.
Sprawozdawca wniosku większości p. Gniewosz.
Sprawozdawca wniosku mniejszości p. Jan Tarnowski.

5. W ybór jednego członka Wydziału krajowego z grona całego Sejmu.
6. Drugie czytanie sprawozdania Wydwialu krajowego dotyczącego sprzedaży realności u św. Maryi 

Magdaleny we Lwowie pod 1. 2 0 '/4. Sprawozdawca p. Wereszczyński.
7. Wniosek W ydziału krajowego z projektem do ustawy o postępowaniu w sprawach udzielenia 

prawa do poboru myt. Sprawozdawca p. Gross.
8. Sprawozdanie W ydziału krajowego z wnioskami o udzielenie prawa do poboru myt i kopytko- 

wego. Sprawozdawca p. Gross.
9. Sprawozdanie Wydziału krajowego w sprawie odłączenia miasta Biecz od przedmieść i utwo

rzenia dwóch osobnych gmin administracyjnych. Sprawozdawca p. Sicwarczyński.
10. Sprawozdanie Wydziału krajowego w sprawie udzielenia prawa do poboru wyższych dodatków 

gminnych. Sprawozdawca p. Skwarczyński.



U . Drugie czytanie wniosku Pawlikowa o zaprowadzeniu języka ruskiego jako wykładowego
w gimnazyum akademiekiem. Sprawozdawca p. Szujski.

12. Drugie czytanie wniosku Pawlikowa o zaprowadzeniu języka ruskiego jako wykładowego
w głównej wzorowej szkole tak zwanej gr. kat. we Lwowie. Sprawozdawca p. Chrzanowski.

13. Sprawozdanie komisyi budżetowej o wniosku p. Jaworskiego względem budowy kolei żelaznych 
drugorzędny* h. Sprawozdawca p. H. Wodzicki.

14. Sprawozdanie komisyi budżetowej o wniosku p. Gniewosza w sprawie układania budżetów 
i zamknięć rachunkowych funduszów krajowych. Sprawozdawca p. Zyblikiewicz.

15. Sprawozdanie komisyi edukacyjnej o wniosku p. Sawczyńskiego względem utworzenia drugiej 
szkoły realnej we Lwowie. Sprawozdawca p. Czerkawski.

16. Drugie czytanie wniosku p. Czerkawskiego w sprawie zaprowadzenia oddziału lekarskiego
w uniwersytecie lwowokim. Sprawozdawca p. Sawczyński.

17. Drugie czytanie sprawozdania w przedmiocie wykupua prawa propinacyi. Sprawozd. p. Madejski.
18. Drugie czytanie sprawozdania o zmianie ustawy drogowej.

Sprawozdawca wniosku większości komisyi p. Jaworski.
Sprawozdawca wniosku mniejszości komisyi p. Chrapek.

19. Pierwoze czytanie wniosku p. Weissmana w przedmiocie policzenia strat przez myszy polne 
gospodarstwu wyrządzonych do klęsk powodujących opuszczenie podatków.

20. Pierwsze czytanie wniosku p. Kocyłowskiego w przedmiocie policzenia szkód przez mróz, rdzę 
i t. p. w ziemiopłodach wyrządzonych do wypadków elementarnych.

21. Sprawozdanie Y\ydziału krajowogo o petycyi Dr. Trompeteura z powodu usunięcia petenta od 
zajęć przy szpitalu drohobyckim. Sprawozdawca p. Haller.

22. Sprawozdanie komisyi o petyc.yach.

M a r s z a ł e k  k r a j o w y :
Leon książę Sapieha,

S e k r e t a r z e :
Antoniewicz
Wereszczyński.
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Dalszy ciąg petycyj
po dzień 14. stycznia 1874. do Sejmu, galicyjskiego wniesionych.

203. Szamocki W incenty pleban w Horodence przez posła Golejewskiego o lepsze wyposażeuie 
posady łacińskiego plebana w Horodence.

204. Mieszkańcy miasta Kamionki strumiłowej przez posła Krasickiego w przedmiocie zarządzenia 
przeniesienia okopiska żydowskiego za miasto.

205. Uhrynow stary gmina przez posła Pietruszewicza ó udzielenie prawa do wolnego pobierania 
solnej wody dla bydła.

206. Brzeźnica szla< hei ka gmina przez posła Pietruszewicza o udzielenie prawa wolnego pobierania 
wody solnej dla bydła.

207. Wadowice gmina pizez posła Dr. B. Bauma o przeniesienie kosztów leczenia ubogich chorych 
w szpitalac h publicznych na fundusz krajowy.

208. Jezupol gmina wraz z obszarem dworskim przez posła Rylskiego o ustanowienie posterunku 
żandarmeryi w Jezupolu.

209. Raj gmina przez posła Józefa Jasińskiego z przedstawieniem przeciw petycyi miasta, Brzeżan 
względem uzyskania prawa do poboru kopytko w ego na traktach do miasta Brzeżan prowadzących.

210. Grabownica starzeńska gmina przez posła Ko yłowskiego o przeniesienie rogatki na drodze 
w Grabownicy się znajdującej na drodze od Dynowa.

211. Gródek gmiua przez posła Weissmana o zapomogę dla pogorzelców miasta Gródka.
212. Limanowa W ydział powiatowy przez posła Króla w przedmiocie budowy mostu na drodze 

krajowej Tarnów —  Niedziedza pod Gałkowicami.


